
1 

 

    Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  02. 10. 2023 

Číslo:  0005/04/2023-00086 

 

 Vybavuje: 

 Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

ZÁPISNICA 

 

zo 6. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 26. 09. 2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2021 

4. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2022 

5. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja  

na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) 

6. Ekumenická spolupráca (bod č. 3 z Plánu úloh na II. polrok 2023) 

7. Návrhy, podnety a požiadavky 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová privítala prítomných členov komisie 

a otvorila 6. rokovanie komisie. Z celkového počtu 13 členov komisie bolo prítomných  

9 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania 

komisie boli ospravedlnení: p. Csaba Furik, p. Štefan Laský.     

Zo 6. rokovania komisie bol vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia 

zápisnice. Návrh programu rokovania komisie vrátane materiálov určených na rokovanie 

komisie boli členom komisie zaslané e-mailom. Predsedníčka komisie taktiež privítala  

Ing. Jozefa Hudáka, hlavného kontrolóra KSK, novú členku komisie p. PhDr. Janu Teššerovú, 

ako aj spracovateľov materiálov. K návrhu programu neboli žiadne doplnenia a pripomienky. 

 

Diskusia: bez diskusie 
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Uznesenie č. 33/2023 

Komisia schvaľuje program 6. rokovania komisie ako celku.  

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní:  9 

Za:  9                                       Proti:  0                             Zdržali sa:  0 

Predsedníčka skonštatovala, že program 6. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

  

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie prítomných členov informovala, že v mesiaci august  

sa uskutočnilo pracovné stretnutie pána predsedu KSK a zástupcov Gréckokatolíckej cirkvi, 

ktorá je zriaďovateľom SOŠ pedagogickej sv. Cyrila a Metoda v Košiciach. Tajomníčka 

požiadala člena komisie p. Mráza, ktorý bol prítomný na tomto pracovnom stretnutí,  

aby ostatných členov informoval o záveroch pracovného stretnutia, ktorého hlavnou témou 

bol nájom priestorov pre uvedenú školu. Pán Mráz stručne informoval prítomných členov 

o záveroch pracovného stretnutia. 

  

Počas rokovania v tomto bode prišiel člen komisie. 

 

Diskusia: bez diskusie   

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie.  

 

Uznesenie č. 34/2023  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie. 

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní:  10 

Za:  10                                    Proti: 0                                 Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 3: 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2021 
 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala zástupcov odboru regionálneho rozvoja,  

aby uviedli materiál. Mgr. Rosičová, PhD. prítomných informovala, že predkladaný materiál 

pozostáva z troch častí. V prvej časti je stručný súhrn silných a slabých stránok a výziev  

v rozvoji v rámci jednotlivých oblastí v nadväznosti na plnenie cieľov PHSR KSK. V druhej 

časti materiálu sú vyhodnotené aktivity PHSR KSK 2016 – 2022 z pohľadu ich aktuálneho 

stavu za rok 2021. Táto časť obsahuje aj zoznam navrhovaných zmien aktivít. V tretej časti 

materiálu sú vyhodnotené ukazovatele výsledku a dopadu PHSR KSK 2016 – 2022  

v časových radoch podľa dostupnosti údajov pre jednotlivé indikátory s posledným údajom 

spravidla za rok 2021 (niektoré štatistické údaje sú zverejňované s ročným oneskorením,  

v tom prípade bol použitý údaj za rok 2020). Ukazovatele sú naplnené na základe dostupných 
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verejných databáz. V rámci ukazovateľov dopadu je vyhodnotený index regionálnej identity 

(ďalej len „IRI“). 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia berie na vedomie Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja KSK za rok 2021. 

  

Uznesenie č. 35/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie Vyhodnotenie programu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja KSK za rok 2021 podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní:  10 

 

Za:  10                                     Proti:  0                               Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2022 
 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala zástupcov odboru regionálneho rozvoja,  

aby uviedli materiál. Mgr. Rosičová, PhD. informovala, že tak ako aj predchádzajúci materiál, 

tak aj vyhodnotenie PHSR KSK za rok 2022 pozostáva z troch častí. Súhrn silných a slabých 

stránok  a výziev v rozvoji, všetky sledované aktivity, ukazovatele výsledku a dopadu  

sú vyhodnocované podľa dostupných údajov za rok 2022. V rámci ukazovateľov dopadu  

je vyhodnotený IRI. Na celkovú hodnotu IRI, ktorá oproti roku 2021 trochu vzrástla,  

má dlhodobo vplyv predovšetkým vývoj hodnoty v hospodárskej oblasti, kde bol v roku 2022 

zaznamenaný rast počtu zamestnancov v sledovaných odvetviach. Mierny nárast bol 

zaznamenaný aj v sociálnej oblasti, predovšetkým vďaka sociálnym službám, rastu počtu 

návštevníkov kultúrnych zariadení, rastúcemu podielu obyvateľov zapojených  

do dobrovoľníctva, ako aj rastu počtu verejných zákaziek realizovaných v koncepte zeleného 

obstarávania. Výrazný pokles možno sledovať v environmentálnej oblasti, kde si Košický kraj 

síce polepšil svoje postavenie voči ostatným krajom v oblasti nakladania s komunálnym 

odpadom, ale účet emisií bol opäť horší, čím sa kraj vrátil na úroveň spred pandemickej 

situácie. 

   

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia berie na vedomie Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja KSK za rok 2022. 

 

Uznesenie č. 36/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie Vyhodnotenie programu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja KSK za rok 2022 podľa predloženého návrhu. 
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Hlasovanie č. 4  

Prítomní:  10 

 

Za:   10                                 Proti:   0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 5: 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja 

na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) 

  

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala zástupcov odboru regionálneho rozvoja,  

aby uviedli materiál. Mgr. Rosičová, PhD. prítomných informovala, že spracovanie PHRSR 

vyplýva zo zákona č. 539/2008 Z. z. o podpore regionálneho rozvoja v znení neskorších 

predpisov a je podmienkou pre získanie zdrojov zo štátneho rozpočtu, resp. iných zdrojov pre 

rozvojové projekty VÚC. V zmysle zákona je PHRSR VÚC strednodobým rozvojovým 

dokumentom, ktorý je vypracovaný v súlade s cieľmi a prioritami ustanovenými v Národnej 

stratégii regionálneho rozvoja a je vypracovaný podľa záväznej časti územnoplánovacej 

dokumentácie regiónu. Skladá sa z úvodnej časti, analytickej, strategickej, programovej, 

realizačnej a finančnej časti. Ďalej informovala, že celý proces prípravy PHRSR je rozdelený 

do jednotlivých základných fáz, ktoré zároveň aj stručne odprezentovala. Ďalej predstavila  

8 hlavných priorít PHRSR KSK. 

 

Diskusia:  V rámci diskusie vystúpili predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová, p. Urban,  

p. Berberich. Predsedníčka komisie v rámci diskusného príspevku k tejto téme položila 

otázku, ako je v rámci navrhovaného PHRSR riešená problematika ľudí bez domova, nakoľko 

táto pálčivá téma začína vytvárať problém nielen na území mesta Košice, ale aj v kraji.  

Ing. Theinerová uviedla, že v rámci Integrovanej územnej stratégie sa nachádzajú v zásobníku 

projektové zámery, ktoré sú zamerané na riešenie tejto problematiky. Člen komisie p. Urban 

uviedol, že ešte v roku 2020 bol prizvaný do procesu tvorby PHRSR ako zástupca   

za sociálnu a neziskovú oblasť. V tom čase sa uskutočnili nejaké úvodné rokovania  

a stretnutia k procesu tvorby PHRSR. Ďalej p. Urban poznamenal, že od týchto 

uskutočnených stretnutí chýbajú ďalšie informácie, ako postupuje príprava a spracovanie 

PHRSR. Bola vytvorená Rada partnerstva, existuje zásobník projektových zámerov, 

uskutočnilo sa zopár pracovných stretnutí so zástupcami MIRRI, ale napriek tomu absentujú 

podrobnejšie informácie o procese tvorby a spracovania PHRSR, Integrovanej územnej 

stratégie, či samotnom zásobníku projektových zámerov a ďalšieho postupu a realizácie 

projektov.      

Počas diskusie k tomuto bodu prišiel jeden člen komisie a zároveň odišiel iný člen komisie. 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 37/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní:  10 

Za:   10                                   Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 6:  

Ekumenická spolupráca (bod č. 3 z Plánu úloh na II. polrok 2023)  
 

Vyjadrenie: Predsedníčka požiadala členov komisie, aby v rámci tohto bodu informovali 

ostatných členov o pripravovaných, resp. uskutočnených aktivitách v rámci diskusnej témy 

Ekumenická spolupráca. 

 

Diskusia:   

Predsedníčka komisie, ako aj člen komisie p. Mráz poďakovali za zástupcom 

Gréckokatolíckej cirkvi, Rímskokatolíckej cirkvi, Mestu Košice, ako aj Košickému 

samosprávnemu kraju za spoluprácu na vysoko profesionálnej úrovni pri príprave a realizácii 

návštevy štátneho sekretára Vatikánu – kardinál Pietro Parolin, v termíne 14. 09. – 16. 09. 

2023 Bratislava - Šaštín – Košice – Klokočov.  

Predsedníčka komisie ďalej informovala, že začiatkom septembra sa uskutočnila 

celoslovenská pietna spomienka na obete holokaustu a rasového násilia pod názvom 

„Nezabudnutí susedia“. 

 

Člen komisie p. Havrila prítomných informoval o uskutočnených, ale aj pripravovaných 

aktivitách Ekumenického spoločenstva: 

 Veni Sancte - ekumenické spoločenstvo cirkví a náboženských spoločností na území mesta 

Košice v spolupráci s Teologickou fakultou Katolíckej univerzity v Košiciach a Univerzit-

ným pastoračným centrum svätých Košických mučeníkov pripravilo pri príležitosti  

začiatku Akademického roku 2023/2024 slávnostné Veni Sancte dňa 25. 9. 2023  

v Seminárnom kostole v Košiciach, za účasti hlavných predstaviteľov cirkvi a nábožen-

ských spoločenstiev, fakúlt na území mesta Košice 

 Príprava ďalšieho ročníka Festivalu Sakrálneho umenia v Košiciach 

 Vydanie publikácie Ekumena 3 - pri príležitosti 30. výročia Ekumenického spoločenstva 

 V termíne od 18. – 21. 10. 2023 v Herľanoch sa uskutoční Ekumenická duchovná obnova 

– bližšie informácie ako aj prihlasovací formulár je na stránke Edukačno-misijného centra 

ECAV 

 Dňa 22. 10. 2023 v kostole ECAV, na Mlynskej ulici v Košiciach sa uskutoční Ďakovná 

ekumenická bohoslužba za úrodu 

 Príprava vianočného ekumenického programu v mesiaci december 

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 38/2023  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní: 10 

 

Za:  10                                     Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 7: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala v tomto bode prítomných členov, aby predniesli 

svoje ďalšie návrhy, podnety a prípadné požiadavky.  

 

Diskusia: V rámci diskusie vystúpila predsedníčka komisie, ktorá informovala že z úrovne 

mesta Košice bol zaslaný návrh na udelenie ocenenia - Cena KSK, Ekumenickému 

spoločenstvu cirkví na území mesta Košice, pri príležitosti 30. výročia ich vzniku,  

za ich vynikajúcu dlhoročnú prácu, šírenie dobrého mena nielen na území Slovenska,  

ale aj v zahraničí.     

Člen komisie p. Mráz  uviedol, že každoročne v čase sv. Valentína, t. j. 14. 2. sa realizuje 

Národný týždeň manželstva, ktorého hlavným posolstvom je podpora a posilnenie  hodnoty 

manželstva v súčasnej modernej dobe. Pri tejto príležitosti navrhol, či by sa mohlo KSK, 

prípadne aj Mesto Košice zapojiť do tohto projektu, a to napríklad poskytnutím voľných 

vstupov pre manželské páry do múzeí a galérií v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK a mesta, 

počas trvania Národného týždňa manželstva. 

  

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 39/2023  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní:  10 

Za:   10                                      Proti:  0                                   Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 8: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predsedníčka Mgr. Gurbáľová vyzvala prítomných členov, aby predniesli ďalšie 

diskusné témy v bode Rôzne. (Pozn. v tomto bode nie je možné prijímať uznesenia). 

V tomto bode vystúpila nová členka – neposlankyňa p. Teššerová, ktorej členstvo bolo 

schválené na 6. zasadnutí Zastupiteľstva KSK dňa 21. 08. 2023. Do komisie bola nominovaná 

ako zástupca Židovskej náboženskej obce, poďakovala za možnosť pracovať a pôsobiť v tejto 

komisii. Zároveň uviedla, že sa aktívne venuje šíreniu povedomia o udalostiach spojených 

s druhou svetovou vojnou a holokaustom. Pravidelne robí prednášky pre stredné,  

ale aj základné školy, kde žiakom približuje život židov v čase vojny. Taktiež je kurátorkou 

Galérie Ľudovíta Felda v Košiciach. 

 

Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  
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K bodu č. 9: 

Záver 

 

Predsedníčka komisie uviedla, že na základe Plánu rokovaní komisií Zastupiteľstva KSK  

na II. polrok 2023 je najbližšie rokovanie Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky 

plánované dňa 14. 11. 2023 utorok o 13.30 hodine.  

Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová konštatovala, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakovala prítomným za účasť a ukončila 6. rokovanie komisie.  

 

Komisia ukončila svoje rokovanie dňa 26. 09. 2023 o 11.30 hodine. 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomníčka komisie 

 

 

...................................................... 

Mgr. Lucia Gurbáľová  v. r. 

predsedníčka komisie 
                                                                                                                                     


